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Ερώτηση 

 

Προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος & Ενέργειας 

 

Θέμα: «Πολλά τα  ερωτήματα για  το έργο αποθήκευσης διοξειδίου του άνθρακα 

στην υποθαλάσσια περιοχή στον Πρίνο Θάσου» 

Πολλά ερωτήματα έχει γεννήσει στις τοπικές κοινωνίες της Θάσου και της Καβάλας, 

η απόφαση να προχωρήσει στη Θάσο - και συγκεκριμένα στην υποθαλάσσια περιοχή 

του Πρίνου -  έργο αποθήκευσης διοξειδίου του άνθρακα (CO2)  από την εταιρεία 

Energean PLC (πολυεθνικών συμφερόντων), με τη μέθοδο CCS (Carbon Capture and 

Storage). 

Πιο συγκεκριμένα, τον Σεπτέμβριο του 2022 η Energean PLC απέκτησε άδεια έρευνας 

για την αποθήκευση CO2 στον Πρίνο, ενώ τον Νοέμβριο του 2023, μετά και την 

ένταξη του έργου στο Ταμείο Ανάκαμψης, η εταιρεία δανειοδοτήθηκε/επιδοτήθηκε 

με 150 εκατομμύρια ευρώ. 

Στη συνέχεια, τον Ιούλιο του 2024 η ΕnergeanPLC έκανε αίτηση προς την ΕΔΕΥΕΠ 

(Εταιρεία Υδρογονανθράκων και Φυσικών Πόρων) για την αποθήκευση 1 

εκατομμυρίου τόνων CO2 ετησίως, ενώ τον Αύγουστο του 2024 η θυγατρική εταιρεία 

της EnergeanPLC, η EnEarth, κατέθεσε Μελέτη Περιβαλλοντικών Επιπτώσεων, (η 

οποία αναμένεται να τεθεί σε δημόσια διαβούλευση). 

Με αυτά τα δεδομένα στη Θάσο και συγκεκριμένα στην περιοχή του Πρίνου 

σχεδιάζεται σε πρώτη φάση η αποθήκευση 1 εκατομμυρίου τόνων CO2 ετησίως, ενώ 

υπάρχει προοπτική αναβάθμισης για αποθήκευση 3 εκατομμυρίων τόνων CO2 

(ετησίως). 

Όλα τα παραπάνω έχουν δημιουργήσει - δικαιολογημένα - μεγάλη αναστάτωση στις 

τοπικές κοινωνίες της Θάσου και της Καβάλας, καθώς δεν υπήρξε καμία διαβούλευση 

- ή έστω ενημέρωση - από την εταιρεία ή από την κυβέρνηση προς αυτές, με τους 

κατοίκους να ζητούν να λάβουν γνώση των επιστημονικών δεδομένων, καθώς 

σύμφωνα με πληροφορίες η μέθοδος της αποθήκευσης διοξειδίου του άνθρακα, σε 

κάποιες χώρες, είτε βρίσκεται ακόμη σε πειραματικό στάδιο, είτε, σε κάποιες άλλες, 

έχει απαγορευτεί. 

Να σημειωθεί ότι ειδικά το νησί της Θάσου αποτελεί, όχι μόνο για τον νομό Καβάλας 

αλλά συνολικά για ολόκληρη την Περιφέρεια Ανατολικής Μακεδονίας & Θράκης, 

πόλο έλξης για εκατοντάδες χιλιάδες επισκέπτες κάθε χρόνο και από το εξωτερικό, 
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(«ναυαρχίδα του τουρισμού» την αποκαλούν οι ντόπιοι),  και όλες οι παρεμβάσεις 

που πραγματοποιούνται στην περιοχή και έχουν περιβαλλοντικό αποτύπωμα,  θα 

πρέπει να ελέγχονται δυο και τρεις φορές. 

 

Με βάση τα παραπάνω, ερωτάται ο αρμόδιος Υπουργός:  

1. Με ποια κριτήρια και ποιες δικλείδες ασφαλείας επιλέχθηκε η Θάσος και 

συγκεκριμένα η υποθαλάσσια περιοχή του Πρίνου - και μάλιστα τόσο κοντά 

στις ακτές της - για να προχωρήσει το έργο της αποθήκευσης διοξειδίου του 

άνθρακα; 

2. Γιατί δεν υπήρξε καμία διαβούλευση με τις τοπικές κοινωνίες, οι οποίες μέχρι 

και σήμερα παραμένουν ανενημέρωτες - είτε από την εταιρεία είτε από την 

ελληνική κυβέρνηση - για τα όσα πρόκειται να συμβούν στην περιοχή με το 

έργο αποθήκευσης διοξειδίου του άνθρακα; 

3. Έχουν ληφθεί υπόψη από την κυβέρνηση οι συνέπειες (περιβαλλοντικές και 

κοινωνικοοικονομικές επιπτώσεις) από την υλοποίηση ενός τέτοιου έργου τόσο 

για την αλιεία όσο και για τον τουριστικό κλάδο στη Θάσο; 

4. Υπάρχει επαρκής τεχνογνωσία της εταιρείας για τη μέθοδο CCS; Υπάρχει 

κίνδυνος διαρροής λαμβάνοντας υπόψη  και ότι η περιοχή είναι τεκτονικά 

ενεργός; 
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